
۲چهار شنبه ۱۴ آذر ۱۴۰۳ ویژه نامه شهر تهران

خبرهای خوبی برای تاکسیرانان تهرانی در راه است
سخنگوی شورای شهر تهران:

سخنگوی شورای شهر تهران با اعلام یک 
خبــر خوش برای تاکســیرانان تهرانی، افزود: 
بــا همکاری وزارت نفــت در بحث ماده 12 و 
تسهیلات بیشتری که برای عزیزان تاکسیرانی 
در نظر گرفته شده، رانندگان محترم می توانند 

تاکسی های خود را عوض کنند.
مدیریت شهری ششم را به جرات می توان 
»بزرگ ترین حامی توسعه حمل ونقل عمومی در 
تهران« در تمامی ادوار مدیریت شهری پایتخت 
قلمداد کرد؛ اختصاص بیش از نیمی از بودجه 
شهر تهران برای حمل ونقل عمومی طی دو سال 
متوالی و حمایت از شهرداری تهران برای پیش 
بردن اهداف کلان مدیریت شهری همزمان با 
آغاز نهضت »برقی ســازی ناوگان حمل ونقل 
عمومی« گواه این ادعاســت. البته شهرداری 
تهران علاوه بر توســعه ناوگان حمل ونقل، به 
یک سری نیازهای نرم این حوزه نیز توجه کرده 
است که می توان به ارائه تسهیلات متنوع برای 

نوسازی خودروهای فرسوده اشاره کرد.
علیرضا نادعلی، ســخنگوی شورای شهر 
تهران در گفت وگو با کیهان درباره اهم اقدامات 
مدیریت شــهری تهــران در حوزه حمل ونقل 
عمومی اظهار داشت: »اولویت اول شورای شهر 
تهران توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی بود و 
متناســب با همین موضــوع در برنامه بودجه 

1402 و 1403 اولویت اول خود را به توســعه 
حمل ونقل عمومی اختصاص داد و شهرداری 
تهران نیز در نوســازی و افــزودن خودروهای 
جدید به ناوگان اتوبوسرانی و از طرفی واگن های 
جدیــد به مترو اقدام کرد؛ همچنین در اضافه 
کردن ایســتگاه های مختلــف در مترو و آغاز 
خطوط جدید در شــهر زیرزمینی یک ســری 

برنامه ها را در دستور کار خود قرار داد.«
وی افزود: شهرداری ابتدا یک سری قرارداد 
با شــرکت های داخلی منعقد کرد که به دلیل 

فوریت داشــتن و شــرایط فرســوده و تعداد 
اندک اتوبوس هــا در تهران، علاوه بر قرارداد با 
شــرکت های داخلی، قراردادی با کمک دولت 
شهید رئیســی با چین منعقد کرد و این شد 
که رفته رفته شــاهد ورود ده ها اتوبوس برقی 
به تهران هستیم و اکنون شهروندان می توانند 
اتوبوس هایــی را که آذین بندی شــده و روی 
آن ها جملــه »این اتوبوس با پرداخت عوارض 
شهروندان تهرانی« خریداری شده را در سطح 

شهر مشاهده کنند.«

نادعلی ادامه داد: »البته مدیریت شــهری 
در توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی هنوز کارِ 
نکرده زیاد دارد و اتفاقات مثبت و رو به رشدی 
که می افتد باید تداوم داشــته باشد. بنابراین 
علاوه بر ناوگان اتوبوسرانی، در حوزه برقی سازی 
نــاوگان حمل ونقــل در حوزه تاکســیرانی و 
زیرســاخت هایی که درحال ارتقا هستند نیز 

شاهد اتفاقات خوبی در شهر خواهیم بود.«
سخنگوی شورای شــهر تهران در پایان با 
اعلام خبری خوش برای تاکســیرانان پایتخت، 
گفت: »آن طور که اینجانب مطلع شدم، خبرهای 
خوبی برای تاکســیرانان عزیزمان در تهران در 
راه اســت و با همــکاری وزارت نفت در بحث 
ماده 12 و تسهیلات بیشتری که برای عزیزان 
تاکسیران در نظر گرفته شده، رانندگان محترم 
می توانند تاکسی های خود را عوض کنند. به نظر 
می رسد شهرداری تهران در دوره ششم مدیریت 
شهری دســت پرُی در حوزه حمل ونقل دارد و 
مجموعه این اقدامات نیازمند استمرار است؛ اگر 
لحظه ای کوتاهی کنیم ممکن است بار زیادی از 
کم کاری های ما به دوش مدیریت شهری آینده 
بیفتد و این چرخه ناقص همواره ممکن اســت 
ادامه پیدا کند. به هرحال شــورای شهر تهران 
پشت شهرداری ایستاده است تا اهداف مدنظر 
خود که به نفع شهروندان است، محقق شود.«

نماینده تهران در مجلس شــورای اسلامی 
گفت: برقی سازی ناوگان حمل ونقل تهران توسط 
مدیریت شهری ششم نه تنها در کاهش آلودگی 
هوای کلان شهرها تأثیرگذار است، بلکه به امنیت 
انرژی کشور و پدافند غیرعامل نیز کمک می کند.

یکی از لازمه های مدیریت کلان شهری مثل 
تهران، توجه به مســائل محیط زیستی و انرژی 
است. خوشــبختانه مدیریت شهری تهران در 
دوره ششــم با آغاز »نهضت برقی سازی ناوگان 
حمل ونقل عمومی« گام بلندی در راستای حفظ 
محیط زیست و رفع مسائلی چون ناترازی انرژی 

برداشته است.
به همین بهانه، با مالک شــریعتی، نماینده 
مردم تهران و عضو کمیســیون انرژی مجلس 
شورای اسلامی گفت وگو کردیم و تحلیل وی را 
در رابطه با اقدامات شهرداری تهران در 3 سال 
گذشته در توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی پاک 

بررسی کردیم.
 توجه ویژه شورای شهر تهران
 به حوزه حمل ونقل عمومی

شــریعتی در پاســخ بــه ســؤال کیهان 
دربــاره اقدامات مدیریت شــهری ششــم در 

توســعه حمل ونقل عمومی پاک اظهار داشت: 
خوشــبختانه در یکی دو ســال اخیر، برنامه 
بودجه شــهرداری تهران که توســط شورای 
شهر به تصویب رسیده، توجه ویژه ای به حوزه 
حمل ونقل عمومی داشته است. بخش عمده ای 
از منابع شهرداری، طبق مصوبات شورا، به این 
حوزه اختصاص داده شده است. این موضوع در 
مدیریت شهری جدید با جدیت دنبال می شود 
و امیدواریم که در پایان این دوره، مردم نتایج 

ملموس آن را مشاهده کنند.
وی افــزود: معضل اصلی تهران، ترافیک و 
مشــکلات مرتبط با حمل ونقل عمومی است. 
در گذشته، توجه کافی به این بخش نشده بود؛ 
به طوری که شــاهد کاهش تعداد اتوبوس ها 
و کمبود وســایل حمل ونقــل عمومی، مانند 
مترو و تاکســی های برقی، بودیم. اما اکنون با 
اولویت گذاری صحیح در بودجه، مدیریت شهری 

در مسیر رفع این مشکلات گام برمی دارد.
 توسعه حمل ونقل پاک 

و تنوع سازی سبد سوخت کشور
 با برقی سازی حمل ونقل عمومی

نماینده مردم تهران در مجلس شــورای 

اســلامی درباره اهمیت نهضت برقی سازی 
نــاوگان حمل ونقــل عمومی گفــت: قانون 
برنامه هفتم توسعه در ماده 4۶، بند »الف«، 
به صورت صریح بر برقی ســازی حمل ونقل 
عمومــی تأکید دارد. این اقدام، به توســعه 
حمل ونقل پاک و تنوع ســازی سبد سوخت 
کشور کمک می کند. مدیریت شهری جدید با 
تمرکز جدی بر برقی سازی ناوگان حمل ونقل 
تهران، گام های مؤثری برداشــته است. این 
موضوع نه تنهــا در کاهــش آلودگی هوای 
کلان شهرها، از جمله تهران، تأثیرگذار است، 

بلکه به امنیت انرژی کشور و پدافند غیرعامل 
نیز کمک می کند.

شــریعتی در پایان افزود: در این راستا، 
همکاری دولت ســیزدهم و چهاردهم بسیار 
قابل توجه بوده است. وزیر پیشین صمت که 
در حال حاضر در وزارت نیرو مشغول خدمت 
هستند در هر دو دولت در برقی سازی و توسعه 
حمل ونقل پاک تأکید داشتند و حمایت های 
لازم را ارائه کرده اند. این برنامه، نقشی اساسی 
در بهبود کیفیت زندگی شهروندان تهرانی و 

سایر کلان شهرها ایفا خواهد کرد.

برقی سازی حمل ونقل عمومی به امنیت انرژی کشور و پدافند غیرعامل کمک می کند
مالک شریعتی به کیهان گفت:

فاطمه اسماعیل خواه


